

Российская Академия наук
Институт лингвистических исследований РАН

Тринадцатая Конференция
по типологии и грамматике
для молодых исследователей

Санкт-Петербург
24–26 ноября 2016 г.

ПРОГРАММА КОНФЕРЕНЦИИ

Институт лингвистических исследований РАН (Тучков пер., д. 9)
Конференц-зал (4 этаж)



Thirteenth Conference
on Typology and Grammar
for Young Scholars

Saint Petersburg
24–26 November 2016

CONFERENCE PROGRAMME

Institute for Linguistic Studies, Russian Academy of Sciences (Tuchkov per., 9)
Conference hall (fourth floor)

24 НОЯБРЯ (ЧЕТВЕРГ) / NOVEMBER 24 (THURSDAY)

- 9⁰⁰–9⁵⁰ Регистрация участников (комната 303, 3 этаж) / Registration (room 303, third floor)
9⁵⁰–10⁰⁰ Открытие конференции (конференц-зал, 4 этаж) / Opening (Conference hall, fourth floor)

Утреннее заседание / Morning session

Председатель: Д. В. Герасимов / Chair: Dmitry Gerasimov

- 10⁰⁰–10³⁰ *Simone Mattioli*. A semantic map of pluractional constructions
10³⁰–11⁰⁰ *Jingting Ye, Laura Becker*. Discourse reference and articles: a parallel corpus study
11⁰⁰–11³⁰ *Е. В. Деликанова*. Некоторые способы выражения модальности в бурятском языке
(*Elena Delikanova*. Some means of expressing modality in Buryat [in Russian])

11³⁰–12⁰⁰ Перерыв (первый этаж) / Coffee break (first floor)

Дневное заседание / Afternoon session

Председатель: П. М. Аркадьев / Chair: Peter Arkadiev

- 12⁰⁰–13⁰⁰ **Лекция / Lecture** *Н. Б. Вахтин*. Языковая аттриция в полисинтетических языках
(лекция по-русски, презентация по-английски)
(*Nikolai B. Vakhtin*. Language attrition in polysynthetic languages
[lecture in Russian, presentation in English])
13⁰⁰–13³⁰ *О. С. Волков, Д. И. Игнатенко*. Глагольные деривации чукотского языка
сквозь призму глагольной множественности
(*Oleg Volkov, Daria Ignatenko*. Chukchi verbal derivatives
from the perspective of verbal plurality [in Russian])
13³⁰–14⁰⁰ *Alexey Vinyar, Ekaterina Gerasimenko*. Non-syntactic restrictions on incorporation in Chukchi

14⁰⁰–15⁰⁰ Перерыв / Lunch

Вечернее заседание / Evening session

Председатель: М. Л. Федотов / Chair: Maksim Fedotov

- 15⁰⁰–15³⁰ *Jelena Stojković*. Vowelless moras and varieties of a language game
15³⁰–16⁰⁰ *Andrea Ariza García*. Phonation types and tones in Zapotec languages: a synchronic comparison
16⁰⁰–16³⁰ *И. А. Зиббер*. Предударный и ударный слоги как единый комплекс:
о случаях ассимилятивной лабиализации гласных
(*Inna Sieber*. Pretonic and stressed syllables as a single unit:
on cases of assimilative vowel labialization [in Russian])

16³⁰–17⁰⁰ Перерыв / Coffee break

Ночное заседание / Night session

Председатель: Е. В. Кашкин / Chair: Egor Kashkin

- 17⁰⁰–17³⁰ *Т. И. Давидюк, Л. С. Козлов*. Латив в горномарийском языке
(*Tatyana Davidyuk, Lev Kozlov*. Lative in Hill Mari [in Russian])
17³⁰–18⁰⁰ *М. А. Сидорова*. Числовое маркирование существительного
в горномарийских количественных конструкциях
(*Maria Sidorova*. Number marking in Hill Mari numeral constructions [in Russian])
18⁰⁰–18³⁰ *А. Д. Бочкова*. Числовое маркирование существительных в горномарийском языке
(*Anna Bochkova*. Number marking of nouns in Hill Mari [in Russian])
18³⁰–19⁰⁰ *Е. А. Рыжкова*. Уточнение статуса некоторых «адлогов» в ингерманландском финском
(*Elizaveta Ryzhkova*. Specifying the categorial status of some “adpositions” in Ingrian Finnish [in Russian])

25 НОЯБРЯ (ПЯТНИЦА) / NOVEMBER 25 (FRIDAY)

Утреннее заседание / Morning session

Председатель: Т. А. Архангельский / Chair: Timofey Arkhangel'skiy

- 10⁰⁰–10³⁰ С. О. Никифорова. Конструкции с адвербиальными глаголами в иврите
(Sofia Nikiforova. Constructions with adverbial verbs in Hebrew [in Russian])
- 10³⁰–11⁰⁰ Д. Б. Тускин. Порядок слов очень в плачевном состоянии: «внешняя» и «внутренняя»
адвербиальная модификация в русских предложных группах типа Prep + Adj + N
(Daniel Tiskin. Word order somewhat in a poor condition: “external” and “internal” adverbial
modification in Russian prepositional phrases of the type Prep + Adj + N [in Russian])
- 11⁰⁰–11³⁰ М. Н. Усачёва. Атрибутивы на -о в бесермянском удмуртском
(Maria Usacheva. Attributives with the suffix -o in Beserman Udmurt [in Russian])

11³⁰–12⁰⁰ Перерыв (первый этаж) / Coffee break (first floor)

Дневное заседание / Afternoon session

Председатель: Н. М. Стойнова / Chair: Natal'ya Stoynova

- 12⁰⁰–13⁰⁰ Лекция / Lecture Bernhard Wälchli. Specific and non-specific perception verbs and lexical typology
- 13⁰⁰–13³⁰ Е. В. Кашкин, Д. О. Жорник, М. А. Сидорова. Типологические открытия в поле закрывания (семан-
тика глаголов со значениями ‘открыть’ и ‘закреть’) (доклад по-русски, презентация по-английски)
(Egor Kashkin, Daria Zhornik, Maria Sidorova. Typological disclosures in the field of closing
(semantics of verbs ‘open’ and ‘close’) [talk in Russian, presentation in English])
- 13³⁰–14⁰⁰ К. А. Багдасарян. К лексической типологии глаголов извлечения объекта
(доклад по-русски, презентация по-английски)
(Kristina Bagdasaryan. Verbs referring to extraction of an object in a typological perspective
[talk in Russian, presentation in English])

14⁰⁰–15⁰⁰ Перерыв / Lunch

Вечернее заседание / Evening session

Председатель: Дж. Николз / Chair: Johanna Nichols

- 15⁰⁰–15³⁰ М. К. Воронов, Д. Д. Мордашова. Горномарийские глагольные конструкции с $\hat{a}l'\hat{a}$ / $\hat{a}l\hat{a}n$
в зоне «сверхпрошлого» и за её пределами
(Mikhail Voronov, Daria Mordashova. Hill Mari verbal constructions with $\hat{a}l'\hat{a}$ / $\hat{a}l\hat{a}n$
in the domain of “discontinuous past” and beyond [in Russian])
- 15³⁰–16⁰⁰ Н. М. Стойнова. Контроль рефлексива в нанайском языке:
перестройка грамматической системы (доклад по-русски, хэндаут по-английски)
(Natal'ya Stoynova. Reflexives in Nanai: reorganization of the grammatical system
[talk in Russian, handout in English])
- 16⁰⁰–16³⁰ М. А. Нагорная. Составной рефлексив в бурятском языке
(Maria Nagornaya. A complex reflexive in Buryat [in Russian])

16³⁰–17⁰⁰ Перерыв / Coffee break

Ночное заседание / Night session

Председатель: Д. Ф. Мищенко / Chair: Daria Mishchenko

- 17⁰⁰–17³⁶ Представление постеров. (Регламент – 3 минуты) / Poster presentations (3 minutes each)
- Е. С. Аплонова. Употребление терминов родства без посессора в языке бамана
(Ekaterina Aplonova. Kinship terms without a possessor in Bamana [in Russian])
- М. А. Бибаева. Демонстративы в горномарийском языке
(Maria Bibaeva. Demonstratives in Hill Mari [in Russian])
- Д. А. Бикина. Двойное маркирование неопределенности в горномарийском языке
(Daria Bikina. Double marking of indefiniteness in Hill Mari [in Russian])
- Anastasia Gareyshina. Ways we correlate: Hill Mari correlatives as relative clauses vs. topic structures
- Fedor Golosov, Aleksey Kozlov. Perspective point in the semantics of Hill Mari past tenses
- Vadim Dyachkov. Adjectival scales and aspectuality of deadjectival verbs: looking for principles of correlation
- В. А. Иванов. Идеофоны в функции интенсификатора (на материале пермских языков)
(Vladimir Ivanov. Ideophones functioning as intensifiers (based on the data of Permian languages) [in Russian])
- А. С. Пискунова. Корреляция дистрибуции падежного показателя -š / -škâ(ä)
со шкалой одушевленности в горномарийском языке
(Anastasia Piskunova. Correlation of the distribution of the case marker -š / -škâ(ä)
and animacy hierarchy in Hill Mari [in Russian])

*И. В. Саркисов. Эргативность в новоярмейских языках
(Ivan Sarkisov. Ergativity in Neo-Aramaic [in Russian])*

*Г. Е. Сим. Структура условных конструкций бурятского языка
(Galina Sim. The structure of conditionals in Buryat [in Russian])*

*Е. А. Сударикова. Поссесивность и относительность в чукотском языке
на примере показателей *-in(e) / -en(a)* и *-kin(e) / -ken(a)*
(Evgenya Sudarikova. Possessive and relational forms in Chukchi:
the case of *-in(e) / -en(a)* and *-kin(e) / -ken(a)* markers [in Russian])*

*М. Л. Федотов. Семантический компонент 'комплетив' и акциональная классификация
русской глагольной лексики на базе отдельных глаголов
(Maksim Fedotov. Semantic component 'completive' and a single-verb approach
to actional classification in Russian [in Russian])*

17³⁶–19⁰⁰ *Время на ознакомление с постерами / Poster session*

26 НОЯБРЯ (СУББОТА) / NOVEMBER 26 (SATURDAY)

Утреннее заседание / Morning session

Председатель: А. Ч. Пиперски / Chair: Alexander Piperski

10⁰⁰–10³⁰ *Е. Г. Колос. Об оформлении прямого дополнения и посессора ИГ
в баргузинском диалекте бурятского языка
(Ekaterina Kolos. On the direct object and possessor marking in the Barghuzin dialect of Buryat [in Russian])*

10³⁰–11⁰⁰ *О. А. Воронцова. Притяжательные именные группы в семи юго-западных языках манде
(Olga Vorontsova. Possessive NPs in seven South-Western Mande languages [in Russian])*

11⁰⁰–11³⁰ *Timofey Arkhangelskiy, Maria Usacheva. Functions of the 3Sg possessive marker in Beserman Udmurt:
Corpus analysis*

11³⁰–12⁰⁰ **Перерыв (первый этаж) / Coffee break (first floor)**

Дневное заседание / Afternoon session

Председатель: Н. М. Заика / Chair: Natalia Zaika

12⁰⁰–13⁰⁰ **Лекция / Lecture** *Johanna Nichols. Basic event structure: states and endpoints*

13⁰⁰–13³⁰ *Н. А. Муравьев. Между одновременностью и предшествованием:
к типологии лимитива как особого таксисного значения
(Nikita Muraviev. Between simultaneity and anteriority:
toward a typology of limitive as a separate meaning [in Russian])*

13³⁰–14⁰⁰ *Peter Arkadiev. Interaction of actionality, aspect and tense in Kuban Kabardian counterfactual conditionals*

14⁰⁰–15⁰⁰ **Перерыв / Lunch**

Вечернее заседание / Evening session

Тематическая секция. Аргументная структура предиката / Thematic session. Predicate-argument structure

Председатель: Б. Вельхли / Chair: Bernhard Wälchli

15⁰⁰–15³⁰ *Andreas Schmidt. Diagnosing the VP structure of OV and VO languages*

15³⁰–16⁰⁰ *Maria Kholodilova. The accusative argument of the 'request' nominalization in Russian*

16⁰⁰–16³⁰ *И. А. Стенин, Д. О. Жорник. Несколько наблюдений над мокшанским пассивом
(доклад по-русски, слайды на английском)
(Ivan Stenin, Daria Zhornik. Some observations on Moksha passive [talk in Russian, presentation in English])*

16³⁰–17⁰⁰ **Перерыв / Coffee break**

Ночное заседание / Night session

Председатель: С. С. Сай / Chair: Sergey Say

17⁰⁰–17³⁰ *А. Ч. Пиперски. Давайте ж умрём под Москвой:
о конкуренции средств выражения гортатива в русском языке
(Alexander Piperski. On competing ways of expressing hortative in Russian [in Russian])*

17³⁰–18⁰⁰ *Е. А. Христофорова. Агентивность семантических классификаторов в русском жестовом языке
(Evgenya Khristoforova. Agentivity of semantic classifiers in Russian Sign Language [in Russian])*

18⁰⁰–... **Подведение итогов конференции. Фуршет (комната 303) / Closing. Reception (room 303)**